
 

 

Referat Fællesbestyrelsesmøde 

Tirsdag den 4. oktober 2022 kl. 17.00 – 19.00 

 
Deltagere: Frank, Hanne, Helle, Jimmi (ordstyrer), Kasper, Laura (tidsholder), Malene, Mirjam (referent), Trine, 

elevrådsrepræsentanter: Malte og Ebbe 
 

Afbud: Jannie, Mette 

 

 

 

FOTOGRAFERING AF FÆLLESBESTYRELSENS MEDLEMMER (10 min.) 

 

Velkommen til Kasper (medarbejderrepræsentant), som er ny i bestyrelsessammenhæng! 

 

 

Pkt. 1  Godkendelse af dagsorden (5 min.) 

Beslutning:   

Godkendt. 

 

 

Pkt. 2  Nyt fra Børnehus/SFO (10 min.) 

Orientering:  

Ledelse (TS):  

- Nye medarbejdere er nu ansat. Det giver stabilitet. Papirarbejdet skal lige på plads 

inden det kan afsløres hvem det er.  

- Børnehuset er udvalgt til national undersøgelse om kvalitet i dagtilbud. 

 

Medarbejdere (KSN): 

- Spændt på de nye medarbejdere 

- SFO har lige været ude af huset igen: Afsted til karneval lige før sommer, og til 

rollespilsdag i sidste uge. 

- Solsikkerne begynder i SFO’en fra uge 43 hver eftermiddag. Understøtter de gode 

overgange      

 

  

Pkt. 3  Nyt fra skolen (10 min.) 

Orientering:  

Ledelse (HN):  

- I morgen er TR og ledelse indkaldt til dialogmøde i forvaltning om den gode skole og 

skoleplanen. Herunder drøftelser om frihedsforsøg, da det muligvis kan blive en 

mulighed. Spændende at høre om det, der foregår på andre skoler. 

- Info om Brown-out i tilfælde af overbelastning af elnettet. Beredskab er drøftet i 

lærergruppen. I første omgang er det beroligelse der skal etableres.  

- Konstituering: Som det er skrevet ud på AULA skal Helle også være leder på Borbjerg 

skole frem til 1. januar. Helle vil prøve at komme begge steder hver dag. Trine 

kommer til at tage nogle opgaver over, og vikarpåsættelse overgår til en lærer. 

 

Medarbejdere (MK): 



 

 

- Emneuge 41 om Norden: Planlægning er i fuld gang. Vi tager forskud på emnet 

allerede på fredag. Det bliver meget i blandede hold fra 0.-7. kl. og det bliver med 

kolonnenotat og sanserne. 

- Fagdag om færdsel: Hele skolen med samme emne, som er en del af de timeløse fag. 

Det giver en god energi og inspiration at alle laver noget andet inden for emnet. 

- Massagehistorier på morgensamling: Fantastisk stemning, som er både intens og 

intim. Det er rørende at se på. 

- It-agenter er godt i gang. Malte hjalp med at forklare konceptet. 

 

 

Pkt. 4 Nyt fra Elevrådet (10 min.) 

Orientering: 

- Asfalt: Mynthe skriver ind til teknisk forvaltning, for at spørge ind til pris. Vi ønsker 

nyt asfalt i skolegården. 

- Basket: Martin og Esben snakker med Claus 

- Opslagstavle: Nanna hænger sine skilte op. 

- Skole ABC: vi har nået 1 side ud af 17, så der er lidt arbejde endnu. 

- Vi vil gerne lave nye navne til gangene, vi vil gerne lave en konkurrence. 

Forslagsrunde og afstemning. Kvalificeret udvælgelse. Grønt lys fra bestyrelsen. 

 

 

Pkt. 5  Nyt fra formandskabet (10 min.) 

Orientering: 

Jimmi har undersøgt hvilke bestyrelsesråd vi deltager i kommunalt. 

- Jimmi sidder i bestyrelsesråd for både skole og dagtilbud. 

- Der kan være områder, hvor det giver mening kun at mødes med 

landsbyordningsbestyrelser. 

Sikker skolevejsudvalg? 

- Vi afventer at de får brug for vores hjælp. 

 

 

Pkt. 6  Nyt fra Brandingudvalget + valg af nyt medlem (5 min.) 

Beslutning: 

- Malene: Billeder nede fra salen til Sigurdkoncert med 3.-4. kl. 

- Det var rigtig fint med de nye trøjer. 

- Malene vil gerne tage billeder, hvis hun bliver kontaktet. 

- Brandingudvalget kan også skrive ’Den gode historie” til kommunikationsafdelingen i 

Holstebro. 

- Vi har stadig ideen med at vise hvor store udenomsarealer vi har, som strandede ved 

ekstremt streng dronelovgivningen.  

- Hanne vil gerne være med i Brandingudvalget. 

 

 

Pkt. 7 Skolebestyrelsens håndbog (15 min.) 

Orientering: 

Kort gennemgang af de væsentligste opmærksomhedsområder. 

Indholdsfortegnelsen: 

- Rammer for bestyrelsen og folkeskolens hierarki s. 8 

- Den effektive bestyrelse s. 25 

- Forretningsorden s. 33 

- Bestyrelsens opgaver s. 43 

- Bestyrelsen og forældrene s. 61 



 

 

- Hjælp og inspiration s. 66 

 

 

Pkt. 8  UndervisningsMiljøVurdering (15 min.) 

Indstilling: 

Gennemgang af procesplanen og UMV-modeller. 

Både det fysiske, psykiske og æstetiske arbejdsmiljø skal vurderes. 

Det er valgt hvilke elever (Ebbe og Sofia), der skal deltage i arbejdsgruppen sammen med 

Helle Brink, Lisbeth (AMR) og en lærer. 

Tirsdag d. 25/10 skal eleverne til møde sammen med de andre udvalgte elever i kommunen. 

 

Valg af UVM-model 1, 2 eller 3. 

1. Basis:  Den nationale trivselsmåling med kommentarer, UVM’s spørgeskema med 

resultater. Antimobbestrategien skal være inkluderet heri. Handleplan på den 

baggrund. 

2. Basis+ Basis + Fokus på indeklima. Undervisningsmateriale tilpasset hver afdeling. 

3. Basis+ Designe selv. Noget specifikt man gerne vil undersøge eller gøre noget ved. 

Værktøjer, tilgange og metoder samt offentliggørelse. Workshops, events, 

temadage, undervisningsforløb mm. Der skal komme en analyse ud af det. 

 

Beslutning: 

Vi tager model 1, da den også har indeklima, og vi har stadig mulighed for fx at vælge at måle 

CO2 eller affaldsstoffer i luften. 

 

 

- - - - - - - - - - - - - - - - Vi siger tak for i aften til elevrådet - - - - - - - - - - - - - - - - 

 

 

Pkt. 9 Kommunal frokostordning i dagtilbud (10 min.) 

Indstilling: 

Fællesbestyrelsen tager stilling til, hvorvidt vi ønsker kommunal frokostordning i 

vuggestue/børnehave i perioden aug.’23 – jun.’25 (se bilag) 

 

Vil vi bruge de ressourcer, det kræver at få maden udefra? Det vil måske kræve prioritering af 

køkkenpersonale. Køkkenet skal også omorganiseres. Det er de voksne der skal arrangere det. 

Det kan ikke bruges som et pædagogisk middel som fx bålmad eller skovtur. Børnene er stolte 

af deres egen madpakke og bliver selvstændige af selv at være med til det. Det er dyrt hvis 

man har flere børn. Vi ser børnene have gode madpakker med, ellers er der vejledning. 

 

Beslutning: 

- Vi beholder madpakkeordningen. 

 

 

Pkt. 9 Kontaktforældreaften tirsdag 1/11 (5 min.) 

Indstilling: 

På sidste møde blev et udvalg nedsat bestående af Jimmi, Frank, Helle og Trine.  

Der skal også vælges én fra dagtilbud: Hanne har meldt sig som reference. 

 

Evt. emne: Underretning af hjemmet om elevernes udbytte af undervisningen. (også ift. 

meddelelsesbogen). Den er dog mest skolerelateret. Idéer til vinkling med relevans også for 

børnehusforældre? 

Evt. Kahoot med meningsmåling som afveksling. 



 

 

Forslag til planlægningsmødedato: 11. oktober? 

 

Beslutning:  

Møde: d. 11/10 kl. 16.00 

 

 

Pkt. 10 Alternative datoer for fællesbestyrelsesmøder (5 min.) 

Orientering: 

Datoer er undersøgt!  

 

 

Pkt. 11 Punkter til næste møde d. 24/11 (5 min.) 

Beslutning: 

Evaluere kontaktforældreaften 

Nedsætte udvalg til planlægning af fællesbestyrelsens nytårskur. 

Støtteforeningen (15 minutter) 

 

 

Pkt. 12  Eventuelt (5 min.) 

Beslutning: 

Intet 


